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سرمقاله

در دام اقتصاد دستوری
ادامه از صفحه یک

را کنار هم قرار می  پازل ها  این  تمام  وقتی 
دهیم شما با چند مولفه مهم روبه رو می شوید:

-  عدم اولویت بودن اقتصاد 
-  عدم اولویت بودن رفاه

خروجی موارد فوق ما را به سمت عدم پیدا 
کردن راهکار می برد، چون نمی توان با چارچوب 
بسته قبلی اقدام به حل مسکلات امروز ایران 

کرد.
تحریم  شدن  برداشته  نیازمند  ایران  اقتصاد 
هاست، در کنار ان دیگر نمی توان با مکانیزم 
های قبلی تصمیم گیری و تصمیم سازی کاری 
انجام داد و این امر نیازمند افراد جدید و البته 
با رویکرد اولویت بودن اقتصاد در سپهر اقتصاد 

ایران است.

خبر

اخبار

چرا ایران می تواند شریک 
استراتژیک چین باشد؟

معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه 
معتقد است جمهوری اسلامی ایران هم تامین 
کننده انرژی است هم می تواند امنیت را تامین 
برای  استراتژیک  شریک  می تواند  بنابراین  کند 

چین باشد. 
مهدی صفری درباره سفر رئیس جمهور به 
چین اظهار داشت: حدود ۹ ماه پیش در سفر 
وزیر خارجه به چین و همچنین در پایان ملاقات 
جامع  سند  این  که  اعلام شد  خارجه  وزیر  دو 
اقدام  کرونا  مسایل  خاطر  به  اما  شود  اجرایی 
چندانی صورت نگرفته بود، بنده اخیرا سفری به 
چین داشتم که به خاطر شرایط ۷-۸ روزی هم در 

قرنطینه بودیم. 
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه در 
که بیشترین  این  به  اشاره  با  آرا  جهان  برنامه 
محصولات صادراتی ما اغلب کشاورزی است،  
این مدت تلاش کردیم مجوز  در  تصریح کرد: 
یکسری از محصولات کشاورزی از جمله سیب، 
کیوی، لبنی، مرکبات و زعفران را از  چین بگیریم.

صفری افزود:  در مورد ساخت مسکن،  انرژی 
های پاک، حمل و نقل، کشاورزی و موضوعات 
دیگر در جریان این سفر گفت و گوها انجام و 
اسنادی نیز به امضاء رسید که اگر پی گیری شود، 

شاهد تحول خواهیم بود.
معاون وزیر امور خارجه همچنین در ارتباط با 
سطح تعامل چین با دولت سیزدهم در مقایسه 
شود؟  می  ارزیابی  چگونه  گذشته  های  دولت 
گفت: سیاست دولت ها فرق می کند،  همیشه 
تاکید کردم که باید سیاست خارجی ما وابسته 
یک  با  که  باشد  حاکمیتی  نباشد،  دولت ها  به 
دولت  این  در  نشود،  عوض  ما  جهت  دولت 
گرایش محکمی به کشورهای آسیایی وجود دارد 
همچنین آفریقا و اروپا. دولت هم اعلام کرده بود 
همسایگان در اولویت قرار دارند و همین سیاست 
این  متوجه  و طرف چینی هم  دنبال می شود 

مساله است. بنابراین سطح روابط عالی است. 
صفری همچنین درباره علاقه مندی چینی ها 
معتقدم  گفت:  هم  ایران  با  کردن  کار  برای 
اقتصاد چین اول است، آمریکایی ها پول چاپ 
می کنند. ما در منطقه خلیج فارس و دریای عمان 
۲۲۰۰ کیلومتر ساحل داریم، چین ۶ و نیم میلیون 
بشکه نفت را از این منطقه می برد آیا فقط تامین 
انرژی مهم است یا امنیت آن هم مهم است؟ 
امنیت  ایران  اسلامی  جمهوری  مثل  کشوری 
انرژی را  هم تامین می کند و این یکی از مورادی 
است که ایران می تواند شریک استراتژیک باشد. 
چینی ها می دانند ایران می تواند امنیت انرژی 
را تامین کند. بنابراین امنیت تجارت و انرژی از 
سوی جمهوری اسلامی ایران در منطقه خلیج 
تاثیرگذار  هند  اقیانوس  و  عمان  دریای  فارس، 

است. 
صفری ابراز عقیده کرد:  چین از ابتدا قدرت 
یا  روسیه  مثال  برای  نیست،  ظهور  نو  بوده 
همان شوروی سابق یک قدرت نظامی بوده نه 
با  فاصله کوتاهی  بنده روزی گفتم  اقتصادی. 
ایران به ابر قدرتی نزدیک می شود دو سه نفر از 
دوستان در وزارت امور خارجه گفته بودند باید 
درس و آموزش به صفری دهیم، آن هایی که ابر 
قدرت می شوند را مطالعه کند، خواستم بگویم 
این کتاب ها را برای شما می نویسند و ترجمه 
شده غرب است  که شما هیچ وقت تصور نکنید 

می تواند ابر قدرت شوید. 

ادعای وزیر خارجه عربستان در 
مورد توافق هسته ای 

از  استفاده  مدعی  عربستان  خارجه  وزیر 
پهپادهای ایرانی در جنگ اوکراین شد. 

آنلاین،  الخلیج  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
در  عربستان  خارجه  وزیر  فرحان،  بن  فیصل 
به  اظهاراتی مدعی شد که در گذشته نسبت 
این  از  اکنون  و  دادیم  ایران هشدار  پهپادهای 
استفاده  اوکراین  به  زدن  ضربه  برای  پهپادها 
می شود. وی گفت که  با واشنگتن در برخی 
موضوعات اختلافاتی داریم و این امر برای همه 
ثبات  و  امنیت  موضوع  در  اما  است  مشهود 

منطقه همکاری می کنیم.
بن فرحان خاطرنشان کرد که انتشار تسلیحات 
در منطقه به سود هیچ کس نیست و دستیابی 
یک کشور متخاصم به سلاح هسته ای باعث 
می شود که دیگر کشورها تمام گزینه هایشان را 

بررسی کنند.
کرد  تاکید  ادامه  در  عربستان  خارجه  وزیر 
که خواهان بازگشت ایران به توافق هسته ای 
هستیم اما این بازگشت باید با رویکردی جامع 
و با مشارکت کشورهای شورای همکاری خلیج 
فارس باشد. به نقل از الجزیره فیصل بن فرحان 
هم چنین گفت که موضع عربستان در روابطش 
با تهران روشن است و ما درحال گفت وگو با این 

کشور هستیم.
ادعای استفاده از پهپادهای ایرانی در جنگ 
مقامات  که  شود  می  مطرح  درحالی  اوکراین 

کشورمان بارها این مساله را رد کردند.

بازار نوروز امسال با تمام سال های 
گذشته متفاوت است

کمیسیون  رئیس  نایب  اسماعیلی  ولی 
خبرگزاری   با  گفت وگو  در  مجلس  اجتماعی 
ایلنا، در رابطه با مساله کنترل بازار در ارتباط 
اساسی  کالاهای  و تامین  قیمت ها  تعادل  با 
به منظور عدم کمبود و نگرانی مردم با توجه 
به آغاز ماه اسفند و شکل گرفتن »بازار شب 
عید«، از سوی دولت و نظارت مجلس بر این 
اساسی  اولویت های  از  یکی  گفت:  مساله، 
که مجلس یازدهم در حال پیگیری آن است 
که  می کنید  مشاهد  است،  نظارت  بحث 
مجلس روزهای سه شنبه ها را به صورت ویژه 
که  است  داده  اختصاص  نظارت  موضوع  به 
هم در جلسه صحن علنی و هم در جلسات 
به  گزارش دهی  برای  مسئولان  کمیسیون ها 

نمایندگان دعوت می شوند.
نظارت  هم  جلسات  محور این  افزود:  وی 
قوانینی که  بر اجرای مصوبات مجلس و هم 
پیش از این تصویب شده است که نوع عملی 
و اجرایی شدن قانون موردنظر و جزئیات آن را 

رصد و نظارت می کنیم.
ادامه  در  مجلس  در  گرمی  مردم  نماینده 
همین  هم  گرانی  بحث  مورد  در  کرد:  عنوان 
کمیسیون هایی  بایستی  ما  که  داریم  را  نظر 
که مرتبط هستند، مانند اصل نود، اجتماعی 
و  به روز  را  خود  نظارتی  بازوی  و  اقتصادی  و 
قوی تر کنیم که بتوانند نظارت مناسبی در این 
آنجا که  تا  ان شاءالله  باشند که  زمینه داشته 
کنند  کمک  دولت  به  است  مجلس  توان  در 
بازار چه  در  نابسامانی  و  ریختگی  بهم  از  که 
در شب عید و چه در ایام ماه مبارک رمضان 

جلوگیری شود.
توجه  مساله  این  به  باید  البته  افزود:  وی 
داشت که در این حوزه بخش بیشتری از کار 
عنوان  به  دولت  چراکه  است،  دولت  برعهده 
قوه مجریه هم از طریق وزارتخانه های صمت و 
کشاورزی مساله تامین اقلام و کالاها را برعهده 
امکان  تعزیرات  سازمان  طریق  از  هم  و  دارد 
نظارت بر قیمت ها و جلوگیری از گرانفروشی 

در اختیار دولت است.
اسماعیلی با اشاره به همزمان شدن ایام عید 
نوروز و ماه مبارک رمضان تصریح کرد: ما هر 
نوروز یک  به عید  ساله در هفته های منتهی 
شرایط خاصی در بازار داشتیم و نیاز به نظارت 
مبارک  ماه  در  دیگر  سوی  از  داشت،  وجود 
رمضان هم با توجه به شرایط این ماه و اینکه 
افزایش  کالاها  برخی  در  مردم  و مصرف  نیاز 
پیدا می کرد، نیازمند نظارت ویژه و برنامه ریزی 
دو  این  اکنون  اما  بودیم؛  بهتر  توزیع  برای 
لذا می توان  تقریبا همزمان شده اند  مناسبت 
گفت بازار نوروز امسال با تمام بازارهای عید 

سال های گذشته متفاوت است.
به نظر  این اوصاف  با  وی خاطرنشان کرد: 
مصرف  و  نیاز  افزایش  شاهد  که  می رسد 
از  انتظار  و  باشیم  کالاها  و  اقلام  برخی  در 
اندیشیده  را  لازم  تدابیر  که  است  دولت این 
بدون  و  به خوبی  و مردم  بازار  نیاز  تا  باشند 

دغدغه تامین شود.

محمدباقر قالیباف در آیین افتتاحیه سی و  نهمین 
مسابقات بین المللی قرآن کریم جمهوری اسلامی 
ایران تصریح کرد: امروز باید از امام راحل و شهدای 
عزیزمان یاد کنیم؛ از امامی که جز برای خدا کلامی 
نگفت و جز در راه خدا گامی برنداشت و شهدای 
فرهنگ  بر  مبتنی  و  مسیر  این  در  که  گرانقدری 
قرآنی و سنت الهی و با تکیه بر فرهنگ اهل بیت)ع( 
تلاش کردند و دین و فرهنگ قرآنی و اسلام و عزت 
مسلمین را در این عصر مجدداً احیا کردند و ما امروز 
مدیون شهدا و امام شهدا هستیم که با منطق بعثت 
و قرآن، انقلاب اسلامی را پایه گذاری کردند و مبتنی 
بر سنت های الهی پیش رفته و نشان دادند که دین 
امر فردی و شخصی  برای زندگی است. دین یک 
نیست و امام)ره( این اسلام سیاسی ناب محمدی را 
پایه گذاری کردند، که از همین جاست که دشمنی با 

انقلاب اسلامی شروع می شود.
مبنای نظام مقدس اسلامی مبارزه با ظلم است

رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از آغاز 
بعثت با مفاهیم قرآنی و بنیان هایی که رسول مکرم 
اسلام گذاشتند، دیدیم چگونه احزاب و گروه های 
مختلف تجمع کردند و همچنین جاهلیت نیز در کنار 
هم جمع شده و یک جبهه در برابر اسلام تشکیل 
دادند. امروز مبنای نظام مقدس جمهوری اسلامی 
و انقلاب اسلامی؛ استقلال، آزادی و مبارزه با ظلم 
است، لذا طبیعی است که ظالمین همیشه در برابر 
انقلاب اسلامی بایستند و نخواهند که استقلال و 

آزادی داشته باشیم.
وی افزود: ما نیز باید مبتنی بر سنت های الهی و با 
توجه به مردم یعنی همان مردمی که انقلاب بدون 
آنها معنا و مفهومی نخواهد داشت، بتوانیم تولید 
قدرت، ثروت، معرفت و منزلت کنیم و در این راه 
که راه امام و شهدا، مکتب قرآن و مکتب اهل بیت 
)ع( است، بتوانیم در مسیری که مقام معظم رهبری 
برایمان تبیین و مشخص می فرمایند، پیش برویم 
و از مستضعفان حمایت کرده و محرومان را مورد 

توجه قرار دهیم و این فرصت را مغتنم بشماریم.
انقلاب اسلامی تا امروز در مسیر قرآن بوده است

رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه تا 
امروز انقلاب اسلامی در مسیر قرآن حرکت کرده 
و بر این باورهای قرآنی اصرار ورزیده است، گفت: 
با افتخار داده  البته که هزینه های سنگینی را هم 
است، ولی ما مطمئنیم که نصرت الهی شامل حال 
آنهایی است که در مسیر الهی مطمئن گام برداشته 

و پیش بروند.
رئیس قوه مقننه تأکید کرد: بدون شک ملت ها با 
فهم قرآن و با عمل به آن عزت و منزلت و رفاه و 
آسایش پیدا کرده و می توانند ضمن تولید معرفت و 
علم، پیشرفت کنند، اما آن چیزی که از همه مهمتر 
است این بوده که ما در سایه قرآن و مکتب الهی، 
وحدت و همدلی را در جامعه مسلمانان توسعه داده 
و این را به عنوان یک اصل مورد توجه قرار دهیم. 
امروز وحدت و همدلی مسلمین مهمتر و افزون تر، 

از هر کدام از مزیت های دیگر است.
وظیفه امت اسلامی دوری از اختلاف و افزایش 

وحدت است
وی ادامه داد: امروز شاهدیم در میان کشورهای 
رژیم  آسیا،  غربی  جنوب  منطقه  در  و  اسلامی 
صهیونیستی کودک کش چگونه تلاش می کند تا 
وحدت مسلمانان را برهم بزند و میان امت اسلامی 
که  می کند  تلاش  همچنین  و  کند  ایجاد  اختلاف 
هزینه ارتباط با خود را کاهش داده و قدرت و عزت را 

از طریق شکستن وحدت به دست بیاورد.
قالیباف با اشاره به آیه »ولَا تنَازعَوا فتَفَشَلوا وتَذَهَبَ 
ریحکُمُ« افزود: لذا این وظیفه همه ما است که از 
هر اختلافی فاصله بگیریم و بدانیم که در تنازع، 
شکوه و عظمت امت اسلامی از بین خواهد رفت 
و این درسی است که ما باید در روز مبعث و روز 
برانگیختی به عنوان مهمترین و اساسی ترین موضوع 

امروز جهان اسلام مورد توجه قرار دهیم.
باید  شک  بدون  کرد:  تأکید  مقننه  قوه  رئیس 
بدانیم وقتی که بر اساس تزکیه، تعلیم و حکمت 
و نیز مبتنی بر معنویت، عقلانیت و عدالت گام بر 
می داریم، نباید تردید کنیم، همچنانی که در صدر 
اسلام منافقین، کفار و جاهلین گردهم آمدند و علیه 
اسلام و مکتب قرآن تجمع کردند، امروز هم اینگونه 
خواهد بود و همه به این سمت خواهند رفت، لذا 
دشمنان حتما یارگیری خواهند کرد، کما اینکه امروز 

در حوزه روابط بین الملل و سایر مسائل می بینیم.
حامی واقعی انقلاب اسلامی، طعم فقر چشیدگان 

هستند
قالیباف با بیان اینکه آنهایی که در مسیر الهی در 
حال حرکت هستند نیز یارگیری می کنند، منتهی 
حامیان آنها بیشتر مظلومان و مستضعفان هستند 
افزود: همانطور که حضرت امام )ره( فرمودند کسانی 
با انقلاب اسلامی تا آخر خط همراهند که طعم فقر و 
استضعاف و محرومیت را چشیده باشند. این جبهه 
هم جبهه منسجمی است که در مسیر حق گام بر 
می دارد و آنجاست که صف مؤمنان از صف منافقین 

جدا می شود.
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
همینجاست که منافقین تردید کرده و اعتقادی به 
باورهای الهی و مکتب الهی ندارند و وعده های خدا و 
رسول خدا را خلاف می دانند. ولی مؤمنان هنگامی 
که لشکر عظیم احزاب را دیدند، گفتند این سخن 

خدا و رسول خدا است.
قالیباف ادامه داد: بنابراین به ایمان و در نتیجه 
به قدرت آنها اضافه شد، ایمانشان به خدا بیشتر 
شد و در آن تردید نکردند، و البته که در راه خدا 
تلاش کردن سختی دارد، و همین جا است که تا 
صف مؤمنان و منافقان و کفار از همه جدا نشده و 

انسان ها در برابر خداوند امتحان پس ندهند. بلَغَتَِ 
القْلُوُبُ الحْنَاَجِرَ که جان ها به لب می رسد -موفقیت 
الهی  مسیر  این  نمی شود.  نصیب شان  پیروزی  و 
است، این تفسیر بعثت بوده و باور به مسیر اسلام 

اصیل و مکتب اهل بیت )ع( است.
هر  انتهای  که  هستیم  مطمئن  کرد:  تأکید  وی 
سختی »فإَنَِّ معََ العسُرِ یسُراً« است، تا زمانی که در 
صراط مستقیم حرکت می کنیم و متکی به فرهنگ 
قرآنی و عاشورایی هستیم، تردید نداریم و این را با 
همه وجودم و تجربه ام در ۴۳ سال بعد از پیروزی 

انقلاب اسلامی تجربه کردیم.
اما  شد:  یادآور  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
امروز انقلاب هر کجا دچار آسیب شده است، چه 
در مسائل فرهنگی، چه در مسائل اجتماعی، چه 
در مسائل سیاسی، چه در مسائل اقتصادی، چه 
است  نقطه ای  درست  زیستی؛  محیط  مسائل  در 
از  را  مردم  و  گرفته  فاصله  الهی  سنت های  از  که 
گردونه مشارکت اثرگذار و کارآمد حذف کردیم. یعنی 
آن جایی که دل به کلام رهبر معظم انقلاب نداده و 
در بعضی از تصمیمات و حرکت ها و برنامه ریزی ها، 
مبتنی بر عقلانیت متصل به وحی عمل نکردیم و از 
مردمی که دیدیم در ۲۲ بهمن ماه امسال چگونه پای 

انقلابشان ایستاده اند، فاصله گرفتیم.

امروز بسیاری از بر این عقیده هستند، هر قدمی از سوی حاکمیت 
برای وحدت میان خود و معترضان که منجر به اعتمادسازی شود 
مورد استقبال مردم قرار می گیرد. حال پس از چند ماه درگیری  
و اعتراضات که منجر به ناامیدی در نسل جوان شد. حال امروز 
حاکمیت قدرت وحدت را در دست دارد و می تواند به اعتراض مردم 

گوش و سپس رسیدگی کرده و در جلب رضایت مردم تلاش کند.
محسن پیرهادی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی و 
عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها به تشریح اولویت های کشور 
و بهبود معیشت مردم پرداخت گفت: مهم ترین اولویت مردم ما در 
کشور مسأله اقتصاد است. مسائل اقتصادی جزو اولویت دارترین 
مطالبات مردم است؛ مردم بیشتر مسایل اقتصادی و معیشتی 
اذیتشان می کند، اما هنوز نتوانستیم دسترسی مردم را به آن نقطه 
مطلوب برای داشتن یک زندگی معمولی که یک رفاه نسبی در آن 

باشد را آسان کنیم تا آن ها از آن زندگی مطلوب منتفع باشند.
وی با بیان اینکه مجلس برای تحقق این اولویت نخست و بهبود 
مسأله اقتصادی، باید برای دولت به درستی سیاست گذاری کند، 
پایین  به ویژه دهک های  باید در ریل گذاری هایش  گفت: دولت 
جامعه را در نظر بگیرد که مردم مشکلات اولیه برای زندگی نداشته 
باشند؛ قاعدتا با توجه به وقایع اخیر و چیزهایی که در گذشته هم 
پیش رو داشتیم. سعی کنیم در سیاست خارجی کنش گری فعال 
باشیم و به دنبال تنش زدایی در منطقه و نظام بین الملل باشیم، با 
کشورهای همسایه در منطقه و هم در فضای بین المللی به سمت 
منافع مشترک برویم و دوستی هایمان را بیشتر کنیم تا از همکاری 

مشترک و تعامل در دنیا منفعت سیاسی و اجتماعی اش ببریم.
به گزارش جماران، وی تاکید کرد: باید در حوزه مسائل داخلی 
این  با یک تغییر مثبت به سمت نیازهای جامعه حرکت کنیم. 
تغییر مثبت بیشتر به روش ها و به نوع مدیریتی که دنبال می کنیم 
برمی گردد و حال به تحول ساختاری نیاز است. مهم این است که 

بتوانیم ساختارهایمان را تغییر دهیم تا رضایت مندی بیشتری را از 
آحاد جامعه کسب کنیم.

وی از مغفول ماندن ظرفیت اصل۲۷ قانون اساسی که مبتنی 
نحوه شکل گیری اعتراضات و مطالبات است، انتقاد کرد و گفت: 
مردم می خواهند مطالباتشان را در ظرفیت های قانونی ابراز کنند و 
این به برخی از مسائل برمی گردد؛ در نظام انتخابا تی که قاعدتا باید 
تغییراتی ایجاد کنیم تا مشارکت بیشتری را از سوی مردم به عنوان 
سرمایه سیاسی و اجتماعی نظام همراه داشته باشیم. این اتفاقات 
باید بیفتد و مجلس، دولت و هم مجموعه حاکمیت به این سمت 

باید حرکت کنند.
وی در خصوص مسائل اجتماعی هم گفت: با نسل جدیدی رو 
به رو هستیم که بعد از این اغتشاشات نشان دادند که نه تنها 
نوع مطالباتشان با نسل های گذشته بلکه نوع کنش گری آن ها هم 
متفاوت است. باید این موضوع را خوب فهمید، درک کرد و نسبت 
به آن برنامه داشت. مطالبه ای در بخشی از جامعه وجود دارد که 
نمی توان آن را نادیده گرفت، بلکه باید نسبت به آن دغدغه داشت 
و برای دستیابی به رضایت مندی عمومی با این نسل به مفاهمه و 

اقدام مشترک رسید.
نوگرایی در  این شئون،  تعبیر ما در همه  به  وی تصریح کرد: 
تحول و تغییر مثبتی باید ایجاد شود. این تحول باید در روش و 
رویکردهایمان هم جاری و ساری شود و درنتیجه، این تحول در 
اندیشه مدیران و خدماتی که به مردم ارائه می دهند هم باید دیده 
شود، همچنین این نوگرایی باید در حکمرانی و سیاست داخلی و 
خارجی کشور رخ دهد. از آسیب هایی که در این چند ماه خوردیم 
باید درس گرفت، تجربه کسب کرد و در اقدامات اصلاحی از آنها 
استفاده شود. آنچه که کشور در حال حاضر به آن نیاز دارد انسجام 
ملی است که همه مردم بتوانند به شکل منسجم و حد قابل قبولی 

نسبت به موضوعات مختلف کشور با هم حرکت کنند.

وی افزود: تفاوتی نمی کند که این انسجام در رویکرد به تیم ملی 
باشد یا مسائل اقتصادی، صنعتی، خدماتی و مناسبتی. ما نیاز 
داریم که از دو و چند قطبی شدن جامعه فاصله بگیریم. از این 
طیف بندی منفعت عمومی خارج نمی شود. باید یک ایران یک 
پارچه ای داشت که راجع به منافع ملی تقریبا به یک اشتراک ذهنی 

خوب و به مفاهمه  ملی برسند.
این نماینده مجلس تاکید کرد: حاکمیت یعنی مجموعه دولت، 
مجلس و دستگاه قضایی؛ که باید به دنبال این باشد اعتماد عمومی 
را نسبت به نوع رفتار و کنش های این مجموعه ها بالا ببرد، اگر 
اعتماد عمومی بالا رفت و مردم به رفتارهای حاکمیت اعتماد کردند 
قاعدتا سرمایه سیاسی و اجتماعی حاکمیت هم افزایش پیدا میکند و 
به تبع آن مشارکت اجتماعی هم به پدید می آید. در این نقطه است 
که می توان ایران قوی و یک پارچه ای را که جزو آرمان های انقلاب 

است را به دست آورد.
پیرهادی تصریح کرد: اگر نسبت به این موضوع سهل انگاری 
شود یک مجموعه پراکنده ای خواهیم داشت که همه ما را به سمت 
تضعیف کشور و سستی خواهد برد در این صورت هم مردم ضرر 
می کنند و هم مجموعه حاکمیتی که پشتوانه اقتدار و قوت خود 
یعنی مردم را از دست خواهد داد. همه ی کارهای اجرایی و اقدامات 
حاکمیت باید به سمت افزایش میزان اعتماد عمومی حرکت کند تا 
مسائل دیگر مانند مشارکت عمومی و مردمی شدن اقتصاد تحقق 

یابد.
به گفته پیرهادی، قاعدتا در برنامه هفتم می توان این نگاه تحولی 
را ایجاد کرد که با استفاده از روش های نوین حل مساله و تغییرات 
مثبتی که به نفع مردم باشد به این برنامه با نگاه راهبردی، عمیق 
و متناسب با نیازهای روز جامعه داشت. پیش نیاز نگارش برنامه 
هفتم توسعه تعریف دقیق اهداف واقعی متناسب با نیازهای روز 

جامعه و عملیاتی بودن آن ها است.

رئیس مجلس مطرح کرد

هرجا از سنت های الهی فاصله گرفتیم دچار آسیب شدیم
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: هرکجا در مسائل فرهنگی، اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و حتی محیط زیستی دچار آسیب شدیم به دلیل فاصله گرفتن 

از سنت های الهی و حذف مردم از گردونه کار و مشارکت اثرگذار بوده است. 

حاکمیت در مسیر افزایش اعتماد عمومی گام برداردنماینده مردم تهران در مجلس مطرح کرد

قالیباف تاکید 
کرد: امروز انقلاب 

هر کجا دچار 
آسیب شده 
است، چه در 

مسائل فرهنگی، 
چه در مسائل 

اجتماعی، چه در 
مسائل سیاسی، 

چه در مسائل 
اقتصادی، چه در 

مسائل محیط 
زیستی؛ درست 

نقطه ای است که 
از سنت های الهی 

فاصله گرفته 
است

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: بر اساس آنچه 
که در کمیسیون تلفیق به تصویب رسیده است بدون هیچ گونه تغییری در 
قیمت های سهمیه ای ۱۵۰۰ تومانی و آزاد ۳۰۰۰ تومانی، بخشی از بنزین ۳۰۰۰ 
هزار تومانی که دولت خودش آن را می فروشد، در قالب بنزین ۱۵۰۰ تومانی به 
سرپرست خانوارهای فاقد خودرو داده خواهد شد و سهم هر عضو خانواده ۱۵ 

لیتر خواهد بود. 
مالک شریعتی نیاسر در گفت وگو با ایسنا با اشاره به جزئیات مصوبه کمیسیون 
تلفیق در خصوص تخصیص سهمیه بنزین به خانوارهای فاقد خودرو در سال 
آتی، بیان کرد: یکی از شعارها و وعده های مجلس یازدهم اصلاح نحوه توزیع 
یارانه بنزین بود. به ویژه بعد از اتفاقات آبان ۹۸ تقریبا اکثر نمایندگان و اکثر 
کاندیداهای جریان انقلابی نسبت به وضع موجود انتقاد کردند و قول دادند اگر 

به مجلس راه پیدا کنند این روند را اصلاح خواهند کرد.
وی در ادامه اظهار کرد: تاکنون این روند اصلاح نشده است. از آبان ۹۸ تا 
به امروز همچنان وضع به منوال سابق است. گلایه اصلی مردم و نمایندگانی 
که با وعده اصلاح روند وارد مجلس شدند این بوده که روند توزیع یارانه بنزین  
ناعادلانه است. تقریبا نیمی از خانوارهای کشور حتی یک خودرو هم ندارند که 
بتوانند از یارانه بنزین استفاده کنند. ما امروز یارانه بسیار زیادی در حوزه بنزین 
توزیع می کنیم. قیمتی که امروز بنزین عرضه می شود با قیمت تمام شده آن 
که حدود ۱۰ هزار تومان است فاصله بسیار زیادی دارد. عملا این یارانه فقط به 

افرادی داده می شود که دارای خودرو هستند. عمدتا این قشر نیز برخوردارتر 
هستند.

نیمی از خانوارهای کشور فاقد خودرو هستند
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بر اساس آماری 
که بنده اخیرا از سامانه رفاهی وزارت کار دریافت کرده ام از ۲۹ میلیون خانوار 
کشور حدود ۱۳ میلیون خانوار فاقد خودرو هستند. ۱۱ میلیون خانوار نیز دارای 
یک خودرو بوده و سه و نیم میلیون خانوار نیز دو خودرویی بوده و مابقی نیز سه 
خودرو و بیشتر دارند. حدود نیمی از خانوارها فاقد خودرو بوده و حدود ۵درصد 

خانوارهایی که خودرو دارند، بیشتر از سه خودرو در اختیار دارند.
وی در ادامه تاکید کرد: این نحوه توزیع یارانه در دهک های درآمدی کشور 
نیز بدین ترتیب است که هرچه دهک ها بالاتر می رود تعداد خودروها نیز در 
خانوارها بیشتر می شود. نتیجه می گیریم   آنچه که امروز به عنوان یارانه بنزین 
توزیع می کنیم به خودروها داده می شود که عمدتا خودروها نیز در اختیار 
خانوارهای برخوردارتر است. آنچه که امروز برای مردم مهم است این بوده که 
قیمت بنزین افزایش پیدا نکند. چراکه بر روی قیمت سایر کالاها اثر می گذارد. 
بنزین یک کالای خاص است و اثر تورمی روانی و تورم واقعی را همراه با یکدیگر 

در جامعه دارد.
قیمت بنزین تغییری نخواهد کرد

وی افزود: آنچه که کمیسیون تلفیق مصوب کرده این است که بدون هیچ 

گونه تغییری در قیمت های سهمیه ای ۱۵۰۰ تومانی و آزاد ۳۰۰۰ تومانی، بخشی 
از بنزین ۳۰۰۰ هزار تومانی که دولت خودش آن را می فروشد، در قالب بنزین 
۱۵۰۰ تومانی به سرپرست خانوارهایی بدهد که خودرو ندارند. به اعضای هر 
عضو خانواده باید ۱۵ لیتر داده شود. یعنی اگر یک خانواده ای سه عضو دارد 
ماهانه ۴۵ لیتر بنزین دریافت خواهد کرد. اگر خانواده ۶ نفره باشد ماهانه ۹۰ 

لیتر خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: بدین 
ترتیب خانوارهای فاقد خودرو نیز می توانند از یارانه بنزین استفاده کنند. افرادی 
هم که به بنزین بیشتری برای خودرو خود نیاز دارند، علاوه بر سهمیه ای که 
اکنون نیز دارند می توانند از افراد فاقد خودرو تهیه کنند. عملا این مابه تفاوت 
۱۵۰۰ تومان تا سقف ۳۰۰۰ تومان در اختیار خانوارهای فاقد خودرو قرار خواهد 
گرفت. این مصوبه هم وضعیت فعلی را حفظ کرده است یعنی قیمت ها تغییری 
پیدا نخواهد کرد و هم خانوارهایی که تا دو خودرو دارند سهمیه سابق خود را 
دریافت خواهند کرد. سهمیه خودروهای سوم و بیشتر حذف خواهد شد که 

عمدتا نیز از اقشار مرفه جامعه هستند.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: از سوی دیگر شاهد بازتوزیع یارانه بنزین 
بنزین ۳۰۰۰  از همان  نیست. بخشی  اضافه  بنزین  به  نیازی  بود.  خواهیم 
به دنبال  بنابراین   قرار می گیرد.  فاقد خودرو  اختیار خانوارهای  تومانی در 
این مصوبه که ان شاءالله در صحن نیز باقی مانده و به تایید شورای نگهبان 

نیز برسد، دولت اجازه پیدا کرده تا از ابتدای خرداد ماه این سهمیه را به 
خانوارهای فاقد خودرو دهد. نکته مهم این مصوبه این است که باید بستر 
در بازار فراهم شود تا این سهمیه ها در بازار تبادل شود. معادل ریالی آن 
نباید به خانوارهای فاقد خودرو داده شود. دولت بعد از انجام این کار به یک 

تنظیم گر تبدیل خواهد شد.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس تشریح کرد
و  وکار تخصیص سهمیه بنزین به خانوارهای فاقد خودر ساز
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